
در راستای تسریع فرآیند صدور مجوز انجام شد 

 کاهش تعداد مجوزهای صمت 
از۸۰ به  ۴۵ مورد

مدیــر کل دفتــر امــور اقتصــادی و سیاســت های 
تجــاری وزارت صمــت در یک برنامــه تلویزیونی، 
معــدن  صنعــت،  وزارت  اقدامــات  درخصــوص 
و تجــارت در زمینــه بهبــود فضــای کســب و کار و 
رفــع چالش هــای صدور مجــوز، با تاکید بر اینکه 
از  یکــی  مجــوز  برآیند هــای ساده ســازی صــدور 
اولویت هــای اصلــی وزارت صمت اســت، گفت: 
در  شــده  تعریــف  اصلــی  برنامه هــای  از  یکــی 
سال جاری در وزارت صمت، ساماندهی مجوزها 
در وزارت صمت است. احمد تشکینی در ادامه 
بــه همــکاری خــوب بیــن وزارت صمــت و هیــات 

مقررات زدایی اشاره کرد و افزود: یکی از گام های 
مهمی که در این راستا در وزارت صمت برداشته 
شــد بحــث ادغــام و ســاماندهی مجوزهــا بود که 
تعــداد مجوزهــا از ۸۰ مجــوز بــه حــدود ۴۵ مجوز 
کاهش پیدا کرده است. تشکینی در بخش دیگر 
صحبت های خود، استعلام های دیگر دستگاه ها 
را یکــی از دلایــل زمان بــر بــودن صــدور مجــوز در 
وزارتخانه متبوع خود دانست و تصریح کرد: برای 
صدور مجوز ها در وزارت صمت تعدادی دستگاه 
همــکار خــارج از وزارتخانــه وجــود دارد کــه بــرای 
صدور مجوز، استعلام این دستگاه ها لازم است.

نرخ رشد جمعیت ایران صفر درصد می شود؛

 ابر چالش رشد منفی 
جمعیت ایران از ۱۴۱۰

بیش از یکسال است که دنیا با مشکلات ناشی از 
شــیوع کرونــا دســت و پنجــه نرم می کنــد که یکی از 

آنها کاهش رشد جمعیت است.
 به گزارش پایگاه اطلاع رسانی و پایش آثار اقتصادی 
کرونا به نقل از جوان آنلاین، در کشور ما و در سایه 
بی تدبیری مسوولان، هم از لحاظ مرگ و میر کرونایی 
و هــم از لحــاظ کاهــش بــاروری، جمعیــت با شــیب 
تندتــری کاهــش می یابد، این در حالی اســت که به 
تعویــق انداختن بارداری علاوه بر اینکه ســن باروری 
را بالا می برد، گاهی موجب از دســت دادن فرصت 

بارداری نیز خواهد شد.
پیش از شیوع ویروس کرونا، شرایط اقتصادی کشور 
و تــورم و همچنیــن تغییــر نگــرش مــردم نســبت بــه 
ازدواج و فرزندآوری، به مرور زمان رفتا ر آنها را تغییر 
داد و موجب به تعویق انداختن فرزندآوری در میان 
بسیاری از خانواده ها شد، اما در زمان شیوع کرونا 
مشــکلات برجســته تر از قبل شــد؛ بیکاری بیشتر و 
درآمد کمتر شــد، اســترس بالا رفت و آرامش تا  حد 
زیادی کمیاب شــد! شــیوع ویروس کرونا، احساس 
ناخوشــایندی را همه گیــر کــرد و رنــگ امید به آینده 

را از بین برد.
 حالا زنگ خطر کاهش رشد جمعیت به صدا درآمده 
و کارشناســان جمعیتی درباره ســرعت منفی شــدن 
رشــد جمعیــت کشــور در آینــده ای نزدیــک هشــدار 

می دهند.
صالح قاســمی، پژوهشــگر تحولات جمعیت ایران و 
جهان در این باره  می گوید: »براساس آمارهایی که 
در حال حاضر در طرح تحول جمعیتی کشور داریم، 
نــرخ رشــد جمعیتــی کشــورمان حــدود ۶/  ۰ تا  ۷/  ۰ 
درصد است و با سرعت بسیار زیادی در حال کاهش 
است.  نرخ باروری کشورمان ۱/  ۰ و ۶ / ۰ فرزند به 
ازای هر زن است، در حالی که نرخ جانشینی ۱/  ۲ 
فرزند به ازای هر زن است که متا سفانه باید گفت 
نرخ باروری فعلی کشــورمان پایین ترین نرخ باروری 

دنیای اسلام است.« 
او دربــاره نــرخ ســالمندی در کشــورمان نیز هشــدار 
می دهد و می گوید: »نرخ سالمندی کشورمان از مرز 
۱۰ درصد گذشــته و با ســرعت زیادی در حال ثبت 
رکورد جدیدی در سالمند شدن در جهان هستیم.«

قاســمی درباره تا ثیر کرونا بر کاهش رشــد جمعیتی 
آینده پژوهــی  الگــوی  »در  می کنــد:  اظهــار  کشــور 
پیش بینی هــای مــا منهای پاندمــی کرونا این بود که 
اگر با همین روال و روند ادامه پیدا کند، در حوالی 
سال های ۱۴۲۰ تا  سال ۱۴۲۵ نرخ رشد جمعیت مان، 
صفر درصد می شود و دیگر رشد جمعیت نخواهیم 
داشت.  آن وقت پیش بینی می کردیم که در ادامه 
این روند نرخ رشد کشور منفی خواهد شد و کاهش 

رشد جمعیت را رقم خواهد زد.

 پیشنهاد هفته

   200
هزار میلیارد تومان      

ســه شــرکت مــس سرچشــمه، گل گهــر ســیرجان و 

گهرزمین در قالب تفاهم نامه با وزیر صنعت، معدن 

و تجــارت ۲۰۰ هــزار میلیــارد تومــان در ایــن اســتان 

سرمایه گذاری می کنند

  14
هزار میلیارد تومان       

جمع درآمد میدکو در ســال گذشــته به 14 هزار 

و 149 میلیــارد تومــان رســید کــه ۲ هــزار و 194 

میلیــارد تومــان آن ســود خالــص و یک هــزار و 

739 میلیارد تومان آن سود قابل تقسیم بود

  5
میلیارد یورو     

مدیرعامل گل گهر با اشاره به انعقاد تفاهم نامه 

در وزارت صمت گفت: بر این اساس احداث 3۶ 

طرح بزرگ اقتصادی با سرمایه گذاری پنج میلیارد 

یورو توسط گل گهر به امضا رسید

   90
درصد   

محصــولات  فــروش  میــزان  گذشــته  ســال  در 

مختلــف شــرکت ملــی مــس از نظــر ارزش بــه 

بیش از 41 هزار میلیارد تومان رسید که نسبت 

به ســال 1398 رشــد 9۰ درصدی داشته است

   340
درصد         

ســطح زیرکشــت های کم آب و اقتصادی در اســتان 

کرمــان تــا ســال 9۲قریــب به ســه هــزار و ۶۰۰ هکتار 

بوده که این سطح با افزایش 34۰درصدی به قریب 

1۶هزار هکتار رسییده است

اقتصاد کرمان به روایت اعداد

کافه کتاب

 بازخوانی 
تجربه مبارزه با فساد در گرجستان

»اقتصاد در میدان عمل« 

کتــاب »اقتصــاد در میــدان عمل« 
بــه  کــه  گیلائــوری  نیــکا  نوشــته 
خاطرات و مخاطرات مهار فساد در 

گرجستان می پردازد،منتشر شد.
ایــن کتــاب خاطــرات نخســت وزیر 
کــه  می گیــرد  دربــر  را  گرجســتان 
ســال های  طــی  می دهــد  توضیــح 
۲۰۰3 تا ۲۰۱۲ چگونه در این کشور 
اصلاحــات اقتصــادی فراگیــر انجام 
شده اســت. ایــن کتــاب بــه صورت 
دقیــق موانــع مبــارزه بــا فســاد در 
اقتصــاد را نشــان می دهــد و از این 
منظر می تواند الگویی مناسب برای 
تدوین برنامه های مبارزه با فساد در 
کشورهای دیگری مانند ایران باشد.

سایه روشن

 خبرآخر 

مدیر اقتصادی و توسعه سرمایه گذاری ایمیدرو 
خبر داد:

 تهاتر ارز صادراتی معدنی ها 
با واردات تجهیزات 

مدیر اقتصادی و توسعه سرمایه گذاری سازمان توسعه 
و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( گفت: 
تهاتــر ارز صادراتــی صنایــع معدنی بــا واردات قطعات 
و تجهیــزات مــورد نیاز صنایع کشــور، بــه تداوم حضور 
شرکت ها در بازارهای جهانی کمک کرد که این روش، 

حتی با برداشته شدن تحریم ها ادامه خواهد یافت.
امیــر صبــاغ درخصــوص تهاتــر ارز صادراتــی صنایــع 
معدنــی با واردات صنایع کشــور، افزود: بخش زیادی 
از صنایــع معدنــی از ایــن موضوع اســتقبال کرده و به 
این حوزه ورود کردند، با این شــیوه بســیاری صنایع از 
جملــه خودروســازی، تایرســازی، لــوازم خانگــی و غیره 
مــورد حمایــت قــرار گرفتنــد. وی گفــت: در موضــوع 
تهاتر، وزارت صنعت، معدن و تجارت بنگاه های بزرگ 
را هدف گذاری کرده و در حقیقت به دنبال بنگاه هایی 
بود که اگر اختلالی در روند تولیدشــان ایجاد می شــد، 
زنجیــره بزرگــی به دنبال آنها آســیب می دیدند. صباغ 
بیان داشت: به طور نمونه هر یک از خودروسازان بزرگ 
کشــور با بیش از یک هزار قطعه ســاز متصل بوده و با 
آنها کار می کند و اگر در روند واردات یک قطعه خودرو 
مشکل ایجاد شود شاید به نوعی همه قطعه سازان از 
این مســاله آســیب ببینند؛ بر این اساس، ایده تهاتر، 

ایده وصل کردن بنگاه های بزرگ به یکدیگر است.
وی تصریح کرد: آنچه تاکنون در حوزه تهاتر ارز صادراتی 
صنایــع معدنــی با واردات صنایع کشــور اتفاق افتاده، 
شــاید بین 3۰ تا ۴۰ درصد صادرات شــرکت های بزرگ 
حــوزه معــدن و صنایــع معدنــی را شــامل می شــود کــه 
عددی نسبتاً بزرگ است و نیاز شرکت های تولیدکننده 

را از نظر منابع ارزی برآورده می کند.
مدیــر اقتصــادی و توســعه ســرمایه گــذاری ایمیــدرو 
ادامه داد: به طور قطع این شیوه ادامه دار خواهد بود، 
حتی اگر برجام احیا شود و مذاکرات به نتیجه برسد، 
این روش قطع نشده و آن را کنار نخواهیم گذاشت.

وی توضیح داد: پس از دو ســال فعالیت با این شــیوه، 
شرکت های فعال در حوزه صنایع معدنی کشور همچون 
شرکت ملی مس اکنون به قطعه سازان دیگر کشورها 
در حوزه مس وصل شــده اند، در حالی که در گذشــته 
این طور نبود و اگر در آینده به هر دلیل تحریم جدیدی 
نیز اعمال شــود شــرکت ها از منظر بازارهای صادراتی 

خود ایمن خواهند بود.
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   90
میلیارد ریال        

انتظامــی  فرمانــده  ناظــری  ســردارعبدالرضا 

استان کرمان از کشف یک مورد زمین خواری 

و تصــرف اراضــی دولتــی بــه ارزش 9۰ میلیارد 

ریال خبر داد

 آگهی فراخوان 
 مجمع عمومی عادی سالیانه 
کانون کارآفرینی استان کرمان

بدین وسیله از تمامی اعضای محترم کانون کارآفرینی استان کرمان دعوت به عمل می آید تا در جلسه مجمع عمومی 
عادی سالیانه این انجمن در روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۰/۰3/۲۶ ساعت ۱۰ حضور به هم رسانند.

مکان: میدان آزادی - ابتدای بلوار جمهوری اسلامی نرسیده به خیابان ۲۰ متری نادر - اتاق بازرگانی صنایع، معادن و 
کشاورزی استان کرمان – سالن کنفرانس شماره ۱ 

دستور جلسه:
1- ارایه گزارش عملکرد هيات مديره 

۲- ارایه صورت هاي مالي و تصويب صورت هاي مالي منتهی به 98/1۲/۲9 و 99/1۲/۲9
3- انتخاب بازرس اصلی و علی البدل 

4- سایر موارد
»هیات مدیره انجمن«

 مجمع عمومی»میدکو« 
با حضور بیش از 85 درصد سهام داران برگزار شد؛

تخصیص سود 32۸ ریالی 
به ازای هر سهم

شــرکت »میدکو« در ســال گذشــته در رتبه 43 در جمع 1۰۰ شــرکت 
برتــر ایــران قــرار گرفت و توانســت عنوان صادرکننده برتــر را هم از آن 
خود کند.جمع درآمد میدکو در سال گذشته به 14 هزار و 149 میلیارد 
تومان رسید که ۲ هزار و 194 میلیارد تومان آن سود خالص و یک هزار 

و 739 میلیارد تومان آن سود قابل تقسیم بود.
مجمــع عمومــی عــادی ســالانه »میدکــو« با حضور بیــش از ۸۵ درصد 
سهام داران برگزار شد.همچنین با هدف رعایت پروتکل های بهداشتی 
در خصوص بیماری کرونا و در راســتای اجرای نامه شــماره 3۱/۱۰۴  به 
تاریخ  ۲۰/۱۲/۱39۸ ستاد ملی مبارزه با کرونا و مصوبه مدیریت محترم 
نظــارت بــر ناشــران بــورس و اوراق بهادار مجمع عمومی عادی ســالیانه 
و مجمــع عمومــی فــوق العــاده میدکــو بــه صورت زنده بر بســتر شــبکه 

اینترنت پخش شد.
در ابتدای جلسه و پس از پخش سرود جمهوری اسلامی ایران و تلاوت 
آیاتی چند از کلام ا... مجید ، هیأت رییسه مجمع بر اساس ماده ۱۰۱ 
قانون تجارت و ماده 3۰ اساســنامه شــرکت ریاســت جلســه به رییس 

هیأت مدیره شرکت، دکتر قاسمی واگذار شد .
وی پس از حضور در جایگاه ریاست مجمع و اخذ رأی از سهامداران با 
اکثریت آرا امین تفرشی و علی فرخی را به عنوان ناظران و خانم دکتر 
نعیمیان را به عنوان منشی جلسه انتخاب  کردند که در جایگاه هیأت 
رییسه مستقر شوند . همچنین نمایندگان موسسه حسابرسی رایمند 
و همــکاران و نماینــدگان ســازمان بــورس و اوراق بهــادار نیــز در جلســه 

مجمع میدکو حضور داشتند .
در ایــن جلســه پــس از نمایــش فیلــم از اقدامــات انجام شــده در ســال 
گذشــته و همچنین ارائه گزارش عملکرد ســال 99 میدکو توســط  دکتر 

سبزواری مدیر برنامه ریزی، توسعه و تکنولوژی میدکو، قرائت گزارش 
حسابرس و بازرس قانونی، صورت های مالی شرکت برای سال منتهی 

به ۲9/۱۲/۱399به تصویب رسید .
دکتر سبزواری در گزارش خود به میزان استخراج مواد معدنی و تولیدات 
میدکو در سال گذشته اشاره کرد و گفت: به تازگی پروژه شرکت فولاد 
زرند ایرانیان به بهره برداری رسیده و نخستین شمش فولاد این شرکت 

تولید شده است.
وی ادامه داد: شرکت میدکو در سال گذشته در رتبه ۴3 بین ۱۰۰ شرکت 
برتر ایران قرار گرفت و توانست عنوان صادرکننده برتر را از آن خود کند.
بــه گفتــه  دکتــر ســبزواری، جمــع درآمد میدکو در ســال گذشــته به ۱۴ 
هــزار و ۱۴9 میلیــارد تومــان رســید کــه ۲ هــزار و ۱9۴ میلیــارد تومــان آن 
سود خالص و یک هزار و ۷39 میلیارد تومان آن سود قابل تقسیم بود.
برپایــه ایــن گــزارش، در پایان مجمع عمومی عادی میدکو، صورت های 
مالی منتهی به ۱۲ اسفند ماه سال ۱399 به تصویب اکثریت سهامداران 

رسید.
سود قابل تقسیم شرکت یک هزار و ۷39 میلیارد تومان یا 3۸۴ ریال 
به ازای هر سهم بود که تخصیص سود به میزان یک هزار و ۴۸۲ میلیارد 

تومان یا 3۲۸ ریال به ازای هر سهم در نظر گرفته شد.
سود تقسیم نشده در افزایش سرمایه شرکت از ۴۵ هزار میلیارد ریال 

به ۶۰ هزار میلیارد ریال لحاظ خواهد شد.
در ایــن مجمــع دکترخوشنویســان مدیرعامــل شــرکت فرتــاک، دکتــر 
ابراهیمی مدیرعامل شرکت ایمیکو، مهندس میرزایی مدیرعامل شرکت 
بابک مس ایرانیان، طالب مدیر مالی و ارباب مشاور مدیرعامل میدکو 

به سوالات سهامداران پاسخ گفتند.


